

# 國立中興大學謝武志先生獎助學金辦法

114 年 9 月 4 日訂定

第一條 本校 EMBA 領袖組謝武志學長為鼓勵經濟弱勢學子，激發其向上精神，順利完成學業，特設置「謝武志先生獎助學金」。

第二條 獎助金額及名額：

(一)碩士班獎助 2 名學生，每名新臺幣 5 萬元整。

(二)大學部獎助 10 名學生，每名新臺幣 2 萬元整。

以上每年合計頒發名額：12 名，共頒發獎學金新臺幣 30 萬元整。

第三條 本獎助學金之保管存放，由國立中興大學學務處會同主計室及總務處等相關單位辦理。

第四條 本校本國籍學生(不含在職專班)符合下列情形之一者：

(一) 低收入戶。

(二) 中低收入戶。

(三) 特殊境遇家庭子女或孫子女。

(四) 身心障礙學生或身心障礙人士子女。

(五) 原住民學生。

(六) 當學年獲教育部弱勢助學金補助學生。

(七) 大學部學生前一學期成績班排名前 10% 者。

前項第一至四款符合資格之學生，係指當學期辦理通過教育部大專院校學雜費減免者。

第五條 申請應備文件：

一、申請表及高教深耕課程 10 小時證明。

二、前學期學業成績總平均 75 分以上，操行成績平均 85 分以上之成績單(轉學生用前學校成績申請)。

第六條 申請方式：依公告申請期間繳交申請表及相關證明文件至生輔組。

第七條 本獎助學金之受理及資格審查由學務處生輔組辦理；初審後，生輔組在五月底前將初審資料送交捐款人圈選獲獎名單。

第八條 本獎助學金之收支明細表於每年七月底前送校友中心轉交捐款人。

第九條 學生獲獎紀錄永久保存，申請資料則保存一年。

第十條 本辦法經捐款人謝武志先生同意後，簽請校長核定後實施，修正時亦同。

# National Chung Hsing University Mr. Hsieh Wu-Chih Scholarship Guidelines

Established on September 4, 2025

Article 1 Mr. Hsieh Wu-Chih, alumnus of the EMBA Leadership Program, established the “Mr. Hsieh Wu-Chih Scholarship” to encourage economically disadvantaged students, inspire their motivation, and support them in successfully completing their studies.

Article 2 Scholarship Amounts and Quotas:

- (1) Two Master’s students, each awarded NT\$50,000.
- (2) Ten undergraduate students, each awarded NT\$20,000.

In total, 12 recipients per year, with a total scholarship amount of NT\$300,000.

Article 3 The management and safekeeping of the scholarship funds shall be jointly handled by the Office of Student Affairs, the Accounting Office, and the General Affairs Office of NCHU.

Article 4 Eligibility: Domestic students of the university (excluding in-service programs) who meet any of the following conditions:

- (1) Low-income household.
- (2) Lower-middle-income household.
- (3) Children or grandchildren of families in special circumstances.
- (4) Students with disabilities or children of persons with disabilities.
- (5) Indigenous students.
- (6) Students receiving subsidies under the Ministry of Education’s Disadvantaged Student Assistance Program in the current academic year.
- (7) Undergraduate students ranked in the top 10% of their class in the previous semester.

Students who qualify under items (1) to (4) must be those approved for tuition and fee reduction by the Ministry of Education for the current semester.

Article 5 Required Application Documents:

- (1) Application form and proof of at least 10 hours of Higher Education Sprout Program coursework.
- (2) Transcript of the previous semester showing an academic average of at least 75 and a conduct grade average of at least 85 (transfer students shall use transcripts from their previous institution).

Article 6 Application Procedure: Submit the application form and required documents to the Student Assistance Division during the announced application period.

Article 7 The Student Assistance Division of the Office of Student Affairs is responsible for receiving and reviewing applications. After preliminary review, the division shall submit the materials to the donor by the end of May for final selection of recipients.

Article 8 The statement of scholarship income and expenditures shall be submitted to the Alumni Center by the end of July each year for forwarding to the donor.

Article 9 Records of scholarship recipients shall be permanently kept, while application materials shall be retained for one year.

Article 10 These guidelines shall be implemented upon the approval of the donor, Mr. Hsieh Wu-Chih, and ratification by the University President. The same procedure shall apply

to future amendments.